



# ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒူသဝီပှၤ

## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါဖျါတြူၤအါရံၤ ၁၁၁, ၂၀၂၃ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြူၤနီၣ်ဂံၢ်- 22-345-11

## ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- သဝီဖိသၢဂၤဘၣ်တၢ်ဖိၣ်အီၤလၢ SAC သးဝံၤအလီၢ်ခံလီၤမၤကွံာ်ဝဲ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်လၢမူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ ဖဲလါအီၤကူး ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသၢဂၤဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်ဆၣ်အီၤလၢ SAC အသးသ့ၣ်တဖၣ်လၢတမ့ၢ်ဝဲတနံၤဃီဘၣ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢတၢ်ဖိၣ်အဝဲသ့ၣ်အနံၤလံၤလံၤန့ၣ် မတၢ်တဂၤမးတထံၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၢ်ဟူအဝဲသ့ၣ်အကစီၣ်ဘၣ်အယီၤ သဝီဖိဒီးလီၢ်ကဝီၤခိၣ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တယးဝဲလၢ SAC သးလၢဖိၣ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မၤသံအဝဲသ့ၣ်လံန့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

### (၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်ဆၣ်ဒီးဒုးဟါမၤန့ၣ်ဆၣ်သဝီဖိ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါအီၤကူး ၂၀၂၂ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၢၣ်)	အ---သဝီ, ကိၤနံၤကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ်

<sup>1</sup> တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါဖဲးပထဲဘၣ် ၂၀၂၂ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢလီၢ်ကဝီၤပၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီးအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ တၢ်ကွဲးရဲပှၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါန့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ			
မံၤ	စီၤမံၤထူ	စီၤမိၣ်က့ၣ်	စီၤမိၣ်ကီၤက့ၢ်
သးနံၣ်	၅၀	၄၅	၂၉
မုၢ်/ ခွါ	ပိၣ်ခွါ	ပိၣ်ခွါ	ပိၣ်ခွါ
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ	ကညီ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	တအိၣ်	တအိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖိးတၢ်မၤ	ထူစံာ်	ထူစံာ်	ထူစံာ်
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘျၢထံခရံၣ်ဖိ	မိၢ်လုပၢ်လၢ်	ဘျၢထံခရံၣ်ဖိ
တၢ်ဟံမုၢ်ဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	အ---သဝီ, ကါနံၤကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်	ဘ---သဝီ, နိၣ်ညၣ်လၢ် ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်	စ---သဝီ, ဝုၢ်စွဲကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သုးကျိၤ/ သုးရုၣ် / သုးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	SAC ခိၣ်ချုးသုးရုၣ် ၆၀၃ ဒီး ၄၃၉	ကိၣ်ပွၣ်စွဲးသုးကလၢ	တသ့ၣ်ညါ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	ကမုၢ်သုး	ကိၣ်ပွၣ်စွဲးသုးကလၢ	တသ့ၣ်ညါ

**(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ**

**၁. ရဲပုးပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထိန်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.**

KHRG ပျီပှၤပှၤထၢတၢ်ကစီၣ်အံၤန့ၢ်ဟူဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ဖိၣ်, တၢ်ဒုးဃာ်, ဒီးတၢ်မၤသံဝဲသဝီဖိတဘျုးဂၤအယီ အဝဲလဲၤထၢဝဲတၢ် ကစီၣ်လၢလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲလၢပျီပှၤပှၤထၢတၢ်ကစီၣ်အံၤလဲၤမၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးအခါ အဝဲ သ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲလၢသဝီဖိလၢတၢ်ဖိၣ်အိၣ်သၢဂၤအံၤဘၣ်တၢ်မၤသံအိၣ်လဲၤတၢ်တမၤသံအိၣ်ဒီးဘၣ်ခါန့ၢ်တၢ်တသ့ၣ်ညါလီၤတံၢ်ဝဲ ဒီးဘၣ်.

ပျီပှၤပှၤထၢတၢ်ကစီၣ်အံၤန့ၢ်ဟူဘၣ်ဘးဒီးတၢ်မၤသံဝဲစီၤမံၤထူလၢသဝီဖိတဘျုးဂၤအအိၣ် ဒီးဒိသိးအကမၤန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဂုၢ်တၢ် ကျိၤလၢလၢပုၤပုၤအဂီၢ် အဝဲလဲၤထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးဝဲစီၤဒ---လၢအမ့ၢ်ဝဲစီၤမံၤထူအဖါတၢ်ဒီးစီၤအ---လၢအမ့ၢ်ဝဲ စီၤမံၤထူအဒု ခွါ ဖဲလၢစဲးပထဲဘၣ် ၉ သီ ၂၀၂၂ နံၣ် န့ၢ်လီၤ.

ပျီပှၤပှၤထၢတၢ်ကစီၣ်အံၤန့ၢ်ဟူဘၣ်တၢ်မၤသံစီၤမိၣ်က့ၣ်လၢသဝီဖိလၢအအိၣ်လၢဘ---သဝီဒီးသဝီလၢတၢ်ကပိာ်ကပၤဖဲ န့ၢ်သ့ၣ် တဖၣ်အအိၣ်န့ၢ်လီၤ. လၢလီၢ်ခဲပျီပှၤပှၤထၢတၢ်ကစီၣ်အံၤန့ၢ် ကတိၤထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးဘၣ်တၢ်ဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဒုမုၢ် နီၢ်ယ---အဝၤလၢအမ့ၢ်ဝဲစီၤအဖ---ဖဲလၢစဲးပထဲဘၣ် ၉ သီ ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၢ်လီၤ.



န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်လဲၤတၢ်လၢသးကလၢဒီးသံကွၢ်ဝဲအဝဲၣ်ခွါအခါ SAC အသးတဲအဝဲသ့ၣ်လၢအဝဲၣ်ခွါန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပျါကွၢ် အီၤလံန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သန့ကွဲးဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ကွၢ်တၢ်လၢအဟံၣ်အခါတထံၣ်ဝဲအဝဲၣ်ခွါဘၣ်. ဖဲလၢအီၤကူး ၁၇ သီ ၂၀၂၂ နံၣ် န့ၣ် သဝီဖိတနီၤထံၣ်ဝဲလၢ SAC အသးလဲၤကိးဝဲပုၤခံၤဆူကွဲးပုၤစူးတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်ဝဲန့ၣ်ဟူဝဲကျိသီၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ် အယီၤ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢစီၤမံၤထူပုၤဃုာ်ဝဲဖဲန့ၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်မၤသံအီၤလၢ SAC အသးလံန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယီၤတၢ်ဖိၣ်ဒီး မၤသံဝဲစီၤမံၤထူလဲၣ်န့ၣ်မတၢ်တၢ်မးတသ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအယီၤ SAC အသးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဖိၣ်ဒီးမၤသံဝဲပုၤကညီၣ် သီးစီၤမံၤထူလၢအတၢ်မၤကမၢ်တၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်အံၤလဲၣ်န့ၣ်စီၤမံၤထူအဖါတၢ်တၢ်န့ၣ်ဟံၣ်ဝဲဘၣ်ဒီးအသးတမံၤသးတမ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဘၣ်ဒိၣ် မးန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ကဲထီၣ်သး - ၂**

ဖဲလၢအီၤကူး ၁၄ သီ ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ် သဝီဖိလၢ ဘ---သဝီ, နိၣ်ညၣ်လၢကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၤထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်တၢ်လၢ အခိၣ် န့ၣ် တပုၤဘၣ်ဒီးအမံၤလၢစီၤမံၤကွဲးန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်စ့ၢ်ကိးအီၤလၢ SAC အသးလၢအဖိၣ်ဝဲ စီၤမံၤထူဒီးအိၣ်လၢကွဲးပုၤစူးအသး ကလၢတဖုန့ၣ်လီၤ. စီၤမံၤကွဲးအံၤဘၣ်တၢ်ဖိၣ်အီၤလၢကျဲးဖဲလၢအဝဲလဲၤဝဲဒီးလ့ၣ်ယီၤဆူ အ---သဝီဒိသိအကလဲၤပုၤဝဲမ့ၢ်ဘံး အခါန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢန့ၣ်လံၤလံၤန့ၣ်ပုၤတထံၣ်လၢအီၤနီၣ်တဘျီဘၣ် ဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိစံးဝဲလၢအမုၤဟးထီၣ်တၢ်ချၢန့ၣ် ညီၣ်န့ၣ် အဝဲဟးထီၣ်ဒၣ်တဖၣ်ဖိဒီးဟဲကွၢ်လၢဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တဘျီညါအံၤအဝဲဟးထီၣ်ဒီးဟါမၤဖးယံၣ်လံအယီၤ ဒူဖိသဝီဖိ သ့ၣ်တဖၣ်တယးဝဲလၢတၢ်မၤသံအီၤလံန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢပုၤသဝီဖိခံၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ ယ---အမိဒီး နီၢ်ခ--- ဟဲကွၢ်လၢအစံာ်ပျီ ပုၤအခါ န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ထံၣ်ဝဲ SAC အသးသ့ၣ်တဖၣ်စၢတံၢ်ဒီးမၤဆါပယွဲဝဲပုၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢတၢ်စၢတံၢ်ဒီးမၤဆါပယွဲအီၤ တၢ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ကွၢ်ဝဲလီၤကၢလၢစီၤမံၤကွဲးဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ပျါတၢ်အယီၤအဝဲသ့ၣ်ကွၢ်ထံလီၤတံၢ်ဝဲတဘျီဘၣ်. အဝဲ သ့ၣ် ဟဲကွၢ်ဆူသဝီဒီးတဲပုၤဝဲပုၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ထံၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢစီၤမံၤကွဲးန့ၣ် ဘၣ် တၢ်မၤသံအီၤလၢကွဲးပုၤစူးတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်ဖဲလၢအီၤကူး ၁၄ သီအနံၤလံန့ၣ်လီၤ. စီၤမံၤကွဲးအဒုမ့ၢ်အဝဲတၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲ ထီၣ် သးအံၤဆူ KHRG ပျီပုၤပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ကဲထီၣ်သး - ၃**

ဖဲလၢအီၤကူး ၁၂ သီ ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ်, စီၤမံၤကီၢ်ကွဲးလၢအအိၣ်လၢစ---သဝီ, ဝုၢ်စွဲကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၤထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လဲၤ ဟးဝဲဆူအ---သဝီဒီးသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢတၢ်ဖိၣ်အီၤဖဲန့ၣ်အဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢတၢ်မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးအဆၢကတီၢ်န့ၣ် စီၤမံၤကီၢ်ကွဲးဟါမၤဝဲအိၣ်တလၢလံန့ၣ်လီၤ. စီၤမံၤကီၢ်ကွဲးအံၤအခိၣ်န့ၣ် တပုၤအါအါစ့ၢ်ကိးဘၣ် ဒီးအဝဲဟါမၤဝဲတန့ၣ်ယီၤဖဲ အလဲၤဆူအ---သဝီဒီးသိးအကလဲၤပုၤတၢ်လၢတၢ်ဆါတၢ်ပုၤအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢဘၣ်တၢ်မၤသံအီၤလံန့ၣ်လီၤ. စီၤအ---လၢအမ့ၢ်ဝဲဝုၢ်စွဲကရူၢ်ခိၣ်န့ၣ်န့ၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲလၢ စီၤမံၤကီၢ် ကွဲးအံၤတၢ်မၤသံအီၤလံန့ၣ်ဖျါလၢအဝဲဟါမၤဝဲအိၣ်တလၢ ဘျဲၣ်လံန့ၣ်လီၤ. စီၤအဆ---လၢအမ့ၢ်ဝဲစီၤမံၤကီၢ်ကွဲးအတၢ်ခွါန့ၣ်တီၣ်ဖျါ ထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဝဲအံၤအဂ့ၢ်တၢ်ကျိဒဲးအဒီးန့ၣ်ဘၣ် ဝဲလၢသဝီဖိအဂ့ၢ်အဂၢၤလၢအအိၣ်ဖဲ အဟံၣ်ကပိာ်ကပၤသ့ၣ်တဖၣ် အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤန့ၣ်ဝဲလၢစီၤမံၤကီၢ်ကွဲးအံၤတၢ်မၤ သံအီၤတပုၤဃုာ်ဒီးစီၤမံၤထူလၢကွဲးပုၤစူးတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်ဖဲလၢအီၤကူး ၁၇ သီအနံၤန့ၣ်လီၤ.

ဒီဖျါလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအယီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပျါတၢ်ဖုးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိဖဲလီၢ်ကဝီၤဖဲန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ပျါဝဲလၢကအိၣ်လၢသဝီပုၤအယီၤအဝဲသ့ၣ်လဲၤဃုာ်အိၣ်ကဒုဝဲလၢတၢ်လီၢ်လၢအဂၢၤန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အသးဒီး

တၢ်ထီၣ်ဒုးဝဲပယီၤသးကလၢသ့ၣ်တဖၣ်လၢမူကီၢ်ဆၢအပူၤဖဲလၢယူၤလံထီၣ် ၂၀၂၂ နံၣ်လံၤလံၤန့ၣ် သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဃ့ၢ် မ့ၢ်ဟးဖျါးသုးလီၢ်သုးကျဲတလီၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအါတက့ၢ်န့ၣ်လဲၤဃ့ၢ်အိၣ်ဝဲလၢအတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျါးအလီၢ်လၢသဝီချါ ဒီးသဝီဖိ တနီၤန့ၣ်လဲၤဃ့ၢ်အိၣ်ဝဲဆူလ---အဝါဒီးမ---အဝါလၢအအိၣ်လၢတီအူကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤတဒီ ဟဲဃ့ၢ်ထီၣ်ဝဲ ဆူ ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲဒဲကဝီလၢအအိၣ်လၢယီၤကီၢ်ဒီးကီၢ်ပယီၤအကီၢ်ဆၢန့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတနီၤစံးဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်ပျံၤဝဲလၢကထံၣ်ဒီး SAC အသုးသ့ၣ်တဖၣ်ဒီဖျါလၢ SAC အသုးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဖိၣ်ဒီး မၤသံနါစိၤဝဲသဝီဖိန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဃ့ၢ်ထီၣ် လၢအသဝီပူၤတဲအလီၢ်ခဲ SAC အသုးသ့ၣ်တဖၣ်လဲၤန့ၣ်လီၤလၢအသဝီပူၤ ဒီးဟံဝဲသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤပၣ်ဃ့ၢ်ဝဲဒီး တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အခဲအံၤန့ၣ်ဒူဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ် ယိာ်ဘၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢကဘၣ်ကွၢ်ဆၢမဲာ်ဝဲဒီးတၢ်အိၣ် တၢ်အိၣ်အတၢ်ဃံးတၢ်စ့ၤလၢန့ၣ်လၢကဟဲအပူၤမ့ၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဃ့ၢ်မ့ၢ် ဟးဖျါးဒီးဖိးအိၣ်မၤအိၣ်တၢ်တသ့ၤလၢဘၣ်အဃိန့ၣ်လီၤ. (ဖဲလၢစံးပထဲဘၣ် ၂၀၂၂ နံၣ်အပူၤန့ၣ် သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃ့ၢ်မ့ၢ် ဟးဖျါးဒီးဝဲန့ၣ်လီၤ.)

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ဃ့ၢ်န့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဒါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပက သ့တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲဒဲလဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိဒီးပုၤလၢတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးအီၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်ဝဲ KHRG အခွဲးလၢကသ့ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤလၢအဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢသနၢ်က့ၣ်န့ၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ် အဝဲသ့ၣ်အဲၣ်ဒီးဝဲလၢ တၢ်ကမၤလီၤဘၢအဝဲသ့ၣ်အမံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျၢတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကပာ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘၣ် ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.